
Grønt Råd
Torsdag den 31. maj 2018 - kl. 18:00
Mødecenter A, Lokale 3 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Bjarne Frimann Skov (grønne interesseorganisationer) - Deltog
Hella Hardø Tiedemann (A) - Deltog
Astrid Busk Sørensen (uden for grupperne) - Deltog
Birte Kramhøft (fra Seniorrådet) - Deltog
Erling Petterson (boligforeninger) - Deltog
Hagen Ahlgren (boligforeninger) - Deltog
Jens Ohlsson (koloni- og nyttehaver) - Deltog
Johannes Nørgård (koloni- og nyttehaveforeninger) - Deltog
Kurt Bidstrup (øvrige foreninger) - Deltog
Per Bo Jensen (grønne interesseorganisationer) - Deltog
Michael Brønd (A) - Deltog
Peter Bendix (grønne interesseorganisationer) - Deltog
Susanne Hegelund (uden for grupperne) - Deltog
Stine Rahbek Pedersen (Ø) - Deltog
Gert Schønberg (grønne interesseorganisationer) - Deltog
Trine Baarstrøm (afsnitsleder) - Deltog
Thomas Christensen - Deltog

Afbud/Fraværende

Arne Jensen (Grundejerforeninger) - Afbud
Michael Wodzinski (Grundejerforeninger) - Afbud
Per Mortensen (A) - Afbud

Punkt 1 Meddelelser



Beskrivelse
Orientering fra seneste møde i Teknik- og Miljøudvalget ved Hella Hardø Tiedemann (A).1.
 
Opstartsseminar hos TagTomat i sensommeren.2.

Beslutning

Taget til efterretning med disse bemærkninger:

Punkt 1. Teknik- og Miljøudvalget har drøftet brændeovne og fastholder
informationssporet/kampagnen. Kampagnen skal være på forskellige sprog.

Desuden har Teknik- og Miljøudvalget drøftet fremskyndelse af separatkloakering i delområde
af B28F/S vest for Hold-an Vej til 2018-2023 fremfor 2030-2050 efter Forsyningens ønske.
Årsagen er sammenhæng med projekt om separatkloakering af Banegårdspladsen i Ballerup.
Høringsstart på onsdag den 6. juni 2018 og borgermøde den 20. juni 2018. Fem års
opsparingsperiode gælder stadig.

Punkt 2. Opstartsseminar hos TagTomat i sensommeren. Grønt Råd besluttede at afholde
opstartsseminar og besøg TagTomat den 29. september 2018.

Punkt 2 Planer og høringer på vej

Sagsfremstilling

Ingen planer og høringer på vej.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd



Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Orienteringen om planer og høringer på vej tages til efterretning.1.

Beslutning

Intet

Punkt 3 Grupper i Grønt Råd

Sagsfremstilling

De enkelte grupper fremlægger fra deres hidtidige arbejde.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Fremlæggelserne fra grupper i Grønt Råd tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning med disse bemærkninger:



Naturgruppen har arbejdet med fokusområder til Naturkvalitetsudvalget (se sag nr. 5).

Grøn Trafik inviterer Ballerup Kommunes cykelkoordinator og Hella Hardø Tiedemann (A) på en
cykeltur, så de ved selvsyn kan se de forhold, gruppen ønsker forbedringer på.

Gruppen gjorde opmærksom på, at der stadig er der er et stort hul, hvor der kan dannes en
vandpyt på Skovvej i Ballerup, som er en Supercykelsti. Grøn Trafik vil også gerne snakke
trafikstøj med Hella Hardø Tiedemann og om at lave en grøn bølge, så bilister ikke hele tiden
skal standse og starte på særlige strækninger i Ballerup Kommune. Grøn Trafik indbydes til
møde med administrationen om signalregulering.

Kommunikationsgruppen efterlyser frivillige til afvikling af Grønt Råds aktiviteter på
Høstmarkedet den 2. september 2018 i Pederstrup. Grønt Råd inviteres til at dele Danmarks
Naturfrednings bod. Der er budget til indkøb. Frivillige skal henvende sig til Susanne Hegelund.

Punkt 4 Oplæg om naturkapitalindeks

Sagsfremstilling

I 2016 blev landets kommuner vurderet på biodiversitet. Ballerup Kommune har 23 ud af 100
point og ligger som nr. 49 ud af landets 98 kommuner. Se mere her:
http://www.biodiversitet.nu/nki-kommunediagrammer/nki-ballerup#16634

Rådgiver fra Amphi Consult giver et oplæg om Naturkapitalindekset generelt og i en
Ballerup sammenhæng.

Oplægget skal ses som en optakt og give input til Grønt Råds arbejde i det nye
naturkvalitetsudvalg.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag



Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Oplæg om naturkapitalindeks tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

Oplægget kom tæt på detaljer omkring data for kortlægningen og ind på, hvordan man kan
arbejde med forbedring af naturkvaliteten i Ballerup Kommune.

Punkt 5 Grønt Råds rolle i Naturkvalitetsudvalget

Sagsfremstilling

Grønt Råds rolle i Naturkvalitetsudvalget drøftes. Grønt Råd har som bekendt to pladser i
Naturkvalitetsudvalget, som besættes af Bjarne Frimann og Johannes Nørgård. Rådet
drøfter, om der kan peges på tre fokusområder for rådets bidrag til arbejdet i søsterudvalget:
Naturkvalitetsudvalget. Kommissorium for Naturkvalitetsudvalget er i bilag. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd



Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Det drøftes, om der kan findes tre fokusområder for Grønt Råds bidrag til1.
Naturkvalitetsudvalget.

Beslutning

Sagen blev drøftet. Grønt Råd anbefaler:

At opfordre Ballerup Kommune til at revidere Grøn Plan og genoptage processen med
årlige handlingsplaner.
 
At der udarbejdes en plan for naturkvaliteten i Ballerup Kommune. Et emne herunder
kunne være at kontakte virksomheder for at få dem til at pleje deres grønne arealer mere
naturvenligt - eventuelt med kommunal vejledning.
 
At Naturkvalitetsudvalget opfordrer Teknik- og Miljøudvalget til at skaffe lønmidler til
særlige naturindsatser. Eksempler kunne være plejeplan for alle vandhuller og formidling
af naturværdier.

Punkt 6 Ansøgning til Grønt Råds pulje til
formidlingsprojekt om krydderurters anvendelse før og
nu

Sagsfremstilling

Der søges om 17.000 kr. til "Formidlingsprojekt om krydderurters anvendelse før og nu".

Formålet er at udbrede viden om - og interesse for - danske krydderurters dyrkning og
anvendelsesmuligheder i fortid og nutid. Formidlingen retter sig mod både voksne og børn. Der
vil blive trykt hæfter med beskrivelser, ligesom der vil blive opsat QR-koder, som henviser til
tekster og lydfiler om planterne. 

Projektet og ansøgningen er godkendt af Ballerup Museum. Se bilag.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Der søges om 17.000 kr. fra Grønt Råds pulje på 50.000 kr. Pengene skal gå til layout og tryk af
hæfter samt digital formidling.



Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Der tages stilling til ansøgning til Grønt Råds pulje om igangsættelse af formidlingsprojekt1.
om krydderurters anvendelse før og nu i Pederstrup.

Beslutning

Beløbet på 17.000 kr. eksl. moms (21.250 med moms) gives til projektet fra Grønt Råds pulje.

Grønt Råd opfordrer til, at projektet også formidler krydderurternes betydning for insektlivet.

Punkt 7 Evaluering af affaldsdagen

Sagsfremstilling

Formand Bjarne Frimann beretter om erfaringer fra affaldsdagen søndag den 22. april 2018.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag



Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Evaluering af affaldsdagen tages til efteretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning med disse bemærkninger:

Formanden kunne fortælle, at Ballerup Kommune ligger nr. 2 i Danmark, men suverænt nr. 1 i
landet, hvis man tager højde for det indsamlede affalds vægt pr. indsamler. Erland Nielsen fra
Egebjerg skal have stor ros for sit bidrag til indsamlingen.

Der opfordres til, at affaldsgruppen og Danmarks Naturfredningsforening inddrager institutioner
mere i affaldsdagen.

Punkt 8 Præsentation af vinderprojekter i
Borgermillionen 2018

Sagsfremstilling

Formålet er at orientere Grønt Råd om årets vinderprojekter i Borgermillionen 2018:

Fælleshaven "Nordbuen 1"
Shelteren som samlingspunkt
Coding Pirates 3D print og VR model af Ballerup 2029
Parasolløsning til "Dans På Torvet"
Haren i Ådalen
Toilet og vand i Sømosen
Klatrevæg i/ved Måløvhallen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Orientering om vinderprojekter i Borgermillionen 2018 tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning med disse bemærkninger:

Per Bo Jensen, som både er medlem af Grønt Råd og vinder af Borgermillionprojektet i Ballerup
Nord, fortalte om projekt Fælleshaven. Et projekt ved Pæremosevej og Nordbuen med fælles
dyrkning og høst af grønsager. Der er 10–12 husstande med i projektet. De er allerede godt i
gang. Målet er 30 familier. Derfor er der indtil videre arealer, som ikke opdyrkes.

Punkt 9 P-tavle

Beslutning

Intet

Punkt 10 Eventuelt

Beskrivelse

Ved Banegårdspladsen er der ved begge tunneler under banen etableret et meget højt trin som
skybrudssikring. Trinnet er imidlertid så højt, at det kan være farligt for dårligt gående,
svagtseende mfl.



Beslutning

Taget til efterretning

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/groent-raad-31-05-2018


